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SPLETNI SEMINAR:  

LAHKO BRANJE IN DOSTOPNE INFORMACIJE  

 

Termin izvedbe: 8. april- 5. maj 2022 

Število (šolskih oz. študijskih) ur: 32 ur 

Kotizacija: brezplačen seminar 

Spletna prijava: https://forms.gle/hsc5NGNCFdQEaQtX9  

 

Način izvedbe:  

• 10 ur samostojnega študija (ogled posnetih predavanj in drugih priporočenih gradiv, 

mini test na koncu vsakega predavanja) - Gradiva obdelate v izbranem času, v svojem 

tempu.  

• 10 kontaktnih ur (v živo preko MS Teams, z dr. Dragico Haramija in Tatjano Knapp z 

Zavoda RISA ter gosti) – Srečanja v živo bodo 8., 12., 14. in 19. aprila ter 5. maja v 

popoldanskih urah; posamezno srečanje bo trajalo od 1 do 3 ure.  

• 12 ur samostojnega dela (priredba standardnega besedila v lahko branje) – Glede na 

vaše potrebe v praksi boste izbrali besedilo in ga priredili v lahko branje.  

• podpora mentoric preko e-pošte ali MS Team 

 

Seminar je namenjen 

• strokovnjakom, ki se pri svojem delu srečujejo s potrebo po pripravi dostopnih 

informacij/besedil (npr. delavci v vzgoji in izobraževanju, socialnem varstvu, 

zdravstvu, drugih javnih storitvah, kulturi, medijih ipd.) 

• študentom, ki se bodo pri svojem delu srečevali s potrebo po pripravi dostopnih 

informacij/besedil  

• vsem, ki jih lahko branje zanima 

Predznanje ni potrebno.  

  

https://forms.gle/hsc5NGNCFdQEaQtX9
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Pogoji za vključitev 

• Računalnik s kamero in mikrofonom ali pametni telefon 

• Dostop do spleta 

 

Vsebine 

• Vključujoča družba in dostopnost informacij 

• Gradnja pomena (komuniciranje) 

• Lahko branje v Sloveniji 

• Lahko branje v Evropi in svetu 

• Osnovne smernice za lahko branje v slovenščini 

• Osnovna načela lahkega branja za začasne uporabnike 

• Besedišče in skladnja 

• Ilustracije v lahkem branju 

• Testiranje lahkega branja 

 

Pridobljeno znanje 

• razumevanje koncepta vključujoče družbe 

• razumevanje kriterijev za dostopnost informacij  

• poznavanje osnovnih smernic za lahko branje 

• seznanjenost s ciljnimi skupinami besedil v dostopni obliki  

 

Pridobljene veščine 

• udeleženka/udeleženec zna uporabiti načela prirejanja v lahko branje v praksi  

• udeleženka/udeleženec zna pripraviti lažje razumljiva, dostopna besedila v lažji 

slovenščini za ljudi z ovirami pri komuniciranju  

• udeleženka/udeleženec zna oceniti potrebe v komuniciranju končnih uporabnikov in 

najde ustrezne rešitve   
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Pridobljene kompetence  

• samostojno izbrati ustrezen jezikovni slog, ki ustreza kontekstu obstoječih 

sociokulturnih norm jezikovne rabe  

• kritično zagovarja uporabo različnih rešitev v prirejanju in razvoju besedil  

 

 

Dodatne informacije: tatjana@risa.si 

 

 

 

 

 

 

 

 

Seminar je del projekta Promoting Easy-to-Read Language for Social Inclusion (PERLSI), ki ga 

vodi Univerza v Latviji. Sofinancira ga Evropska Unija.  

Več informacij o projektu najdete na spletni strani: https://www.lu.lv/en/perlsi/  
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